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Besvarelse af spørgsmål 155 alm. del stillet af Boligudvalget den 14. 
december 2009 efter ønske fra Thomas Jensen (S).    

Spørgsmål 155:
Mener ministeren, at indsatsen med 11.000 eksemplarer af folderen ”Vej-
ledning om Radon og nybyggeri” er tilstrækkelig, når vi nu ved, at der er 
ca. 350.000 danske boliger, som indeholder radon-niveauer der overskri-
der WHO's grænseværdi på 100 bq/m3?

Svar:
Som det fremgår af min besvarelse af Boligudvalgets spørgsmål 154 alm 
del, har Erhvervs- og Byggestyrelsen siden 1987 informeret boligejere 
m.fl. om radon.

Der findes fortsat mange boliger i Danmark, hvor radonindholdet er for 
højt. Det er et problem, jeg ser med stor alvor på.

Jeg ved ikke, hvor tallet 11.000 kommer fra, men Erhvervs- og 
Byggestyrelsen har stillet både den trykte pjece og en pdf-version til 
rådighed for kommunerne, samtidig med at styrelsen også fremadrettet 
kan tilbyde kommunerne det antal pjecer, som kommunerne måtte vil 
bede om. 

Når det gælder den brede information til befolkningen om radon, mener 
jeg, at Erhvervs- og Byggestyrelsens nuværende informationsmateriale er 
tilstrækkelig. Jeg håber dog, at kommunerne fremadrettet vil være med til 
at sikre, at denne information kommer ud lokalt – særligt i de egne af 
landet, hvor der er størst risiko for, at man har for høje 
radonkoncentrationer i sin bolig. Derfor har jeg bedt Erhvervs- og 
Byggestyrelsen informere kommunerne om de nye anbefalinger samt 
opfordre til styrket lokal information. Styrelsen har derfor afholdt møde 
med KL og udvalgte kommuner i oktober 2009.  
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